
19 травня волонтери та колектив сенату механіко-технологічного 
факультету під керівництвом заступника декана з виховної роботи В. М. 
Косенко відвідали Свято-Никольський православний храм. 

Студенти з радістю погодилися надати допомогу в прибиранні території 
храму. Хлопці обкопували дерева, пололи траву, поливали клумби, 
прибирали сміття. Служителі церкви залишилися задоволені роботою 

студентів і завжди раді будь-
якій допомозі. У подібних 
заходах запрошуємо брати 
участь усіх бажаючих. Не 
лінуйтеся допомагати людям, 
адже добро – це велика сила, 
на якій тримається світ, і за це 
вам відплатиться. 

Сенат МТФ. 
Світлана Шовкопляс 

Фоторепортаж 
Єви Васейко

Студентський простір

На охочого робочого все найдеться діло

Актуальне “мовне питання” для України – така собі запущена хвороба: 
лiкувати довго й нудно, але й забути про неї теж не виходить... 

16—17 квітня в Києво-Могилянській академії відбувся публічний звіт групи науковців, які 
кілька років працювали над проектом «Мовна політика в Україні: антропологічні, 
лінгвістичні аспекти та подальші перспективи». Проект фінансовано Міжнародною 
асоціацією з розвитку співробітництва з науковцями нових незалежних держав колишнього 
Радянського Союзу (INTАS). У роботі взяли участь Юліане Бестерс-Дільгер (Віденський 
університет), Білл Баурінг (Лондонський університет), Володимир Кулик (Інститут 
політичних та етнонаціональних досліджкень НАНУ — НаУКМА), Лариса Масенко (НУ 
«Києво-Могилянська академія»), Віра Сквірська (Кембридж. університет), Ганна Залізняк 
(Центр «Громадська думка»), а також чотири аспіранти Віденського університету та 
НаУКМА. 

Тема цього проекту привабила спеціалістів тому, що сьогодні Україна є надзвичайно 
«складним мовним випадком», адже жодна з інших незалежних держав (окрім, щоправда, 
Білорусі) не має таких несприятливих умов для розвитку нації. Бо в Україні проживає 
найчисленніша російська “меншина” (17% — 8,5 млн. осіб) серед усіх країн наступниць 
Радянського Союзу (національний перепис 2003 року)! Більше того — майже половина 
українського населення стверджує, що у повсякденному спілкуванні вона надає перевагу 

російській мові! Ідеологія, засади, методи та 
висновки проекту INTАS викладені в книзі 
«Мовна політика та мовна ситуація в 
Україні. Аналіз і рекомендації», яка щойно 
вийшла у Видавничому домі «Києво-
Могилянська академія» за редакцією 
Юліане Бестерс-Дільгер. Згадана книга не 
тільки наукова та вельми актуальна, але й 
дуже цікава — навіть для неспеціалістів. Тим 
більше, що дослідники не дуже церемонилися 
у визначеннях.
Не менш цікавим за це видання виявилося 
засідання Філософського клубу ЗДІА, яке 

відбулося 16 травня та проходило у форматі Всеукраїнської науково-практичної конференції 
„Мова як чинник формування громадянина України”. Тема практично та ж сама, що й 
у книзі. Зі статтєю голови клубу В. С. Калюжного можна познайомитися на офіційному 
сайті ЗДІА. Додамо, що засідання пройшло на високому дискусійному рівні, вирізнялося 
яскравою особистісною позицією доповідачив. Мальований М.М., к.філос.н., доц. 
(ЗОІППО) і Жадько В.А., д.філос.н., проф. (ЗДМУ) докладно проаналізували різні функції 
мови як соціокультурного, духовного феномену людства. Окрема увага була зосереджена 
на законодавчому регулюванні мовних процесів та її ролі у формуванні національної ідеї. 

Відтепер про будь-яку новину 
можна дізнатися з оперативного 
стенду газети „Академія”.  Поспі-
шайте зі своїми сенсаціями до нас! 
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Активну участь у засіданні 
„ФК” взяли проректор з 
науково-педагогічної роботи 
ЗДІА Н.К. Желябіна, декан 
ФБВР  к.т.н., проф. Банах 
В.А., доктор філософії з 
філософії Калюжний В.С., к.філос.н., доц. 
Макушинська Г.П., студенти, аспіранти... 
Виступили також проф. Терлецький В.М., 
Гордійченко В. (ЗНТУ), проф. Катаєв С.Л. 
(ЗКУ) та ін. 
Велика подяка керівництву Філософського 
клубу за мажорний акорд, на якому 
“сезон” філософських баталій завершено. 
Як говориться: “Війну закінчено. Усім 
спасибі!!!”... І до нових зустріч.



Дорога, рідна наша Зоя Андріївна!
Вітаємо Вас з днем народження! Від щирого серця бажаємо 
Вам усього найкращого.
Cколько прожито лет,
Мы не будем считать.
Просто хочется Вам
         от души пожелать:
Не болеть, не стареть, 
                     не грустить,
Не скучать 
                 и еще много лет
Дни рожденья встречать!!!

Студентський простір

Навесні цього року в ЗДІА пройшов відбірковий 
тур V Всеукраїнської студентської Олімпіади 
серед економічних навчальних закладів на приз 
UniCreditGroup, яку оголосив Укрсоцбанк. 

Основна ідея заходу – допомога талановитій студентській 
молоді у виявленні та розвитку власних здібностей, створення 
сприятливих умов для професійної реалізації.

В Олімпіаді взяли участь близько 1200 студентів майже з 
дев’яноста ВНЗ України (10-11 членів команди від кожного 
ВНЗ). ЗДІА вперше взяла участь в цьому заході, делегував 
22 студента факультету менеджмента і фінансів. Безумовно, 
дебютував на олімпіаді, команда ЗДІА зробила все можливе, 
щоб досягти перемоги, але олімпіада проводилася з банківській 

Відбулася V Всеукраїнська студентська Олімпіада з банківської справи серед економічних навчальних закладів 

«Слова, як символ добрих 
почуттів, хочеться сьогодні 
сказати на честь тих, труд яких 
подібний мистецтву», - такими 
словами розпочали ведучі 
урочистості з нагоди 5-річчя 
ФЕП, які відбулися 14 травня 
2008 року. У святково прибрану 
актову залу прийшли колеги, 
друзі, студенти, випускники та 
абітурієнти, щоб поздоровити 
ЮВІЛЯРІВ. З вітальним словом 
виступили ректор ЗДІА Пожуєв 
В.І., голова профкому ЗДІА 
Падалка В.П., проректор з НПР 
Желябіна Н.К., декан ФМФ 
Воронкова В.Г., представники 
ФЕЕТ, гідроенергетичного 
коледжу, випускники, які 
висловили немало теплих 
слів про ФЕП, який досяг 
значних успіхів у підвищенні 
ефективності праці та навчанні, 
зміцненні матеріально-технічної 
бази кафедр, зайняв гідне місце 
серед факультетів академії. 
Цей результат беззаперечна 
заслуга професорсько-викла-
дацького колективу – людей, 
які щиро віддані своїй справі. 
Для кожного з них ФЕП – 
це не просто місце роботи, 
це місце, де відбувається 
процес взаємозбагачення та 
взаємодоповнення, де кожний 
день насичений яскравими 

подіями  та  незабутніми враженнями. Зі 
свого боку студенти віддячують теплотою 
спілкування, повагою, небайдужістю. 
Тому й підготували оригінальну кон-
цертну програму й подарували гостям 
чудові незабутні номери. Завершилися 
урочистості  бурхливими оплесками й 
святковим феєрверком!

Заст. декана ФЕП з виховної роботи
О. В. Пєтухова

справі, а наші студенти — зі спеціальностей 
“Фінанси” та “Облік і аудит”.  За підсумками 
І туру максимальну кулькість балів отримали 
Васильченко О., Дичко Т., Кондратюк К., Кралько 
Ю. та Назімова Н. О.

Заключний тур відбувся у Львові. Як повідомила 
прес-служба банку, переможці в особистій першості 
отримали грошові премії (6000 грн., 4000 грн. та  
2000 грн. відповідно) та право працевлаштування 
в банках UniCredit Group в Україні. До фіналу 
потрапили лише 15 студентів. Переможцями 
стали студенти з Харківа, Донецька й Одеси. 
Член журі Моніка Поджіо (Італія) поділилася 
своїми думками після Олімпіади: «По-перше, 
сам захід було організовано професійно. Дійство 
відбувалося цікаво й динамічно. Ваші студенти 
продемонстрували не тільки знання, але й виявили 
величезний ентузіазм і волю до перемоги». 

Побажаємо нашим майбутнім фінансистам та 
аудиторам успіхів в подальших олімпіадах. Все 
буде — перемоги, призи. Як  кажуть, “аби почати, 
а там воно й піде”...

Інформацію підготовлено 
деканатом ФМФ

Ваші діти, 

студенти ФЕЕТу


